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Uddannelses- og Forskningsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

I brev af 21. december 2017 har udvalget efter ønske fra Jens Henrik Thulesen 
Dahl (DF) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 57 

Hvad vil ministeren gøre ved, at flere og flere censorer ved læreruddannelsen 
oplever, at honorarudbetalingen fra UC’erne kan strække sig op til adskillige må-
neder med den konsekvens, at censorerne selv lægger ud for overnatning og 
transport og derfor påtager sig ret store udlæg? 
Der henvises til »Censorformandskabet for læreruddannelse. Årsberetning 2016-
2017«, Censorformandskabet for Læreruddannelse 2017, s. 57. 

Svar 

Styrelsen for Institutioner og Uddannelsesstøtte har indhentet en redegørelse fra 
Danske Professionshøjskoler om udbetaling af honorar til censorer ved lærerud-
dannelsen.  
 
Det fremgår af censorformandsskabets årsberetning for læreruddannelsen, at den 
konkrete kritik vedrører eksamen i undervisningsfaget biologi. Censorformanden 
for undervisningsfaget biologi har til Danske Professionshøjskoler uddybet kritik-
ken og oplyst, at det vedrører klager fra tre-fire censorer. Danske Professionshøj-
skoler oplyser, at der på undervisningsfaget biologi har været anvendt 15 censo-
rer, mens der samlet set har været anvendt 696 censorer på læreruddannelsen i 
2016/17. 
 
På baggrund af redegørelsen er det styrelsens vurdering, at professionshøjskoler-
ne giver opgaven den nødvendige prioritet, og at udbetalingen som udgangspunkt 
sker rettidigt. 
 
Styrelsen for Institutioner og Uddannelsesstøtte vurderer endvidere, at professi-
onshøjskolerne har fokus på, hvordan udbetaling af honorar kan ske endnu mere 
smidigt til gavn for censorerne og med henblik på øget effektivisering af admini-
strationen på professionshøjskolerne. Dette hilser jeg velkomment. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Søren Pind 
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